
Zápis 
z 14. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 20. 10. 2022 od 15:30 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec Králové, 
zasedací místnost N2.906 – sál Jana Letzela (zastupitelstva) a současně prostřednictvím 
videokonferenční místnosti. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Přítomni on-line: Milan Brandejs, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Libuše Věříšová 
 
Omluveni: PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D., Bc. Zdeněk Lhota, Josef Dlabola, Ing. Jaroslav Bitnar, Mgr. 

Michal Vejprava, Mgr. Martin Červíček, JUDr. Ing. Rudolf Cogan, Ph.D., Adam Valenta, 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, Mgr. et Mgr. Vendula Hájková, RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. 

 
Přizváni a hosté:  Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 

RNDr. Miroslav Procházka, CSc., hlavní manažer projektu UPSKILLING, gestor 
projektu UPSKILLING 
Nikola Drábová, metodik pro PK a autorizaci 
David Kalivoda, krajský ICT metodik SYPO, krajský koordinátor projektu UpSkilling 
 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 
2) Doporučení pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém kraji (jeden z klíčových 

výstupů projektu OP Zaměstnanost Systémové prostředí k prohlubování kompetencí – UpSkilling pod 
Národním pedagogickým institutem ČR). 

3) Různé. 
4) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

distanční účasti, schválení ověřovatele zápisu. 

Jednání zahájil a řídil místopředseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje Ing. Ivo Muthsam, který byl pověřen předsedou Výboru PhDr. Jiřím Štěpánem, 

Ph.D. 

Pan místopředseda omluvil pana předsedu PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D. a dále také Mgr. Martina Červíčka, 

hejtmana Královéhradeckého kraje, JUDr. Ing. Rudolfa Cogana, Ph.D., náměstka hejtmana 

Královéhradeckého kraje, Adama Valentu, člena Rady Královéhradeckého kraje, Mgr. Ivanu Kudrnáčovou, 

vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací, Mgr. et Mgr. Vendulu Hájkovou, ředitelku CIRI, RNDr. 

Zitu Kučerovou, Ph.D., zástupkyni ředitelky CIRI a členy Výboru Zdeňka Lhotu, Josefa Dlabolu, Ing. 

Jaroslava Bitnara, Mgr. Michala Vejpravu. 

Dále pan místopředseda přivítal přizvané hosty a členy Výboru. 

Distanční formy se účastnili členové Výboru Milan Brandejs, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, 

Libuše Věříšová (pouze pasivní formou). 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (6 přítomných + 3 on-line), byl Výbor pro 

hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Následně pan místopředseda představil program 14. jednání Výboru. 

Pan místopředseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se 

přihlásil Ing. Richard Nádvorník. 

 



USNESENÍ VHRPP/14/15/2022   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 14. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. distanční účast – Milan Brandejs, Mgr. Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Libuše Věříšová. 
4. ověřovatele zápisu – Ing. Richard Nádvorník. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:    0 Zdržel se:     0 
 

Poznámka: hlasovalo 6 přítomných členů a 3 přihlášení členové on-line (Milan Brandejs, Mgr. Martin 

Hanousek, Blanka Čiháčková). 

K bodu 2. 
Doporučení pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém kraji (jeden z klíčových 

výstupů projektu OP Zaměstnanost Systémové prostředí k prohlubování kompetencí – UpSkilling 

pod Národním pedagogickým institutem ČR). 

Pan místopředseda představil RNDr. Miroslava Procházku, CSc., hlavního manažera a gestora projektu 

UPSKILLING a předal mu slovo. 

RNDr. Miroslav Procházka, CSc. představil kolegy, a to Nikolu Drábovou a také Davida Kalivodu, a následně 

vysvětlil projekt i dokument Doporučení pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v KHK. Informace o 

projektových výstupech a o optimalizované síti autorizovaných osob následně doplnila paní Nikola Drábová. 

O situaci v Královéhradeckém kraji informoval pan David Kalivoda. Národní pedagogický institut, Národní 

soustava kvalifikací (narodnikvalifikace.cz) 

 

Poznámka: prezentace a dokument ,,Doporučení“  je přílohou zápisu.  

Poznámka: v 16.30 hod. Ing. Jan Kříž opustil jednání. 

Diskuze: 
RNDr. Miroslav Procházka, CSc. – NSK je systémovým prostředím k prohlubování kompetencí, které 
podporuje srovnatelnost výsledků učení dosažených různými formami učení a vzdělávání (prezenční, 
distanční, praxí, samostudiem), uznávání skutečných znalostí a dovedností – nezávisle na formách učení a 
vzdělávání (zkouška z dané profesní kvalifikace u autorizované osoby), přenos požadavků světa práce do 
sféry vzdělávání, veřejnou informovanost o všech celostátně uznávaných kvalifikacích, srovnatelnost 
kvalifikačních úrovní v České republice a v Evropské unii. 
Ing. Ivo Muthsam – vznesl dotaz týkající se dokumentu ,,Doporučení“, kde se v rámci projektu uvádí vznik  
minimálně 200 nových autorizací, nových oborů. V prezentaci je uveden počet nižší. 
David Kalivoda – v prezentaci jde o vznik nových autorizací v KHK, v dokumentu ,,Doporučení“ jde o 
celorepublikový údaj. 
RNDr. Miroslav Procházka, CSc. – celkem 1400 profesních kvalifikací je popsáno standardy v NSK, jenže 
pouze 700 z nich má autorizaci z čehož vyplývá, že 700 profesních kvalifikací nelze získat, protože neexistuje 
autorizovaná osoba, která by realizovala zkoušku. Je nutné síť autorizovaných osob reálně doplnit. Pro 
koncept optimality v rámci dokumentu ,,Doporučení“ je navrhnuto 700 nových autorizací, ne vše vyjde. 
Mgr. Petr Poláček – vznesl dotaz týkající se autorizace. Z hlediska zařazení do profesní platové tabulky dle 
tříd a platového stupně (státní správa, lékaři, učitelé), zda bude zohledněna získaná autorizace. 
Nikola Drábová – držitelé profesních kvalifikací jsou ve většině případů ze sféry podnikatelské. NSK 
nepokrývá 100 % trhu práce, jsou oblasti, jako je například veřejná správa, kde si to stát reguluje svým 
způsobem. Zde NSK naráží na legislativní bariéry.  
RNDr. Miroslav Procházka, CSc. – předpisy u státní správy jsou definovány úrovní vstupního vzdělání. Této 
úrovně lze dosáhnout pouze ve škole. Profesní kvalifikace nedefinují stupeň vzdělání. Úplnou profesní 
kvalifikací je myšlena kompetentní kvalifikace ekvivalentní s vyučením nebo maturitou z hlediska odborných 
dovedností, ale nemá odpovídající stupeň vzdělání, ten lze získat pouze za předpokladu vykonání příslušné 
zkoušky. 

https://www.npi.cz/
https://www.narodnikvalifikace.cz/
https://www.narodnikvalifikace.cz/


Ing. Ivo Muthsam – vznesl dotaz týkající se návratu zaměstnanců do odvětví, které přestali z jakéhokoli 
důvodu po vyučení vykonávat. 
David Kalivoda – z pohledu firmy, dokud neměla nástroj NSK, tak nevěděla, zda činnost, kterou uchazeč o 
práci vykonával po celou dobu, nebo zda se několik let řemeslu nevěnoval a nyní se chce vrátit. NSK dává 
firmám možnost vědět, kdy a jakou zkoušku zaměstnanec složil. Když firmy budou pracovat s nástrojem NSK 
a budou ho požadovat, tak potencionální zaměstnanci budou nuceni se prokazovat dosaženou zkouškou.  
RNDr. Miroslav Procházka, CSc. – ve srovnání se zkouškou ze školního prostředí, kdy se vykonává 
zkouška z profesní kvalifikace, tak existují přesné standardy ke každé autorizaci, co vše má zkoušený člověk 
umět a z toho všeho má být vyzkoušen. Na rozdíl od např. maturitní zkoušky, kde je zkoušený pouze z jedné 
oblasti, kterou si vylosuje. 
Nikola Drábová – NSK vychází ze zákona, kde jsou popsány přesné postupy a pravidla zkoušek. 
David Kalivoda – doplnil o aktuální informace, kdy v nejbližších 5-10 letech má vzniknout 65 % profesí, které 
dosud neznáme a nevíme, jak budou vypadat, jaké budou vyžadovat profesní kompetence. Na základě 
šetření NÚV se zjistilo, že 65 % absolventů z roku 2018 již po třech letech od vyučení nebo maturity 
nepracovalo přímo ve svém oboru, což je alarmující číslo. NSK dává příležitost podpořit školní systém, který 
není tak pružný. Když se otevře nový obor, tak od přípravné fáze až po první absolventy v praxi uplyne cca 
10 let. NSK je schopná pomocí vzdělavatelů a autorizovaných osob vytvořit odborného specialistu v jiném 
oboru rychleji. 
Ing. Richard Nádvorník – vznesl dotaz, které školy v KHK a pro jaké obory by měly mít autorizované osoby 
a udělovaly by profesní kvalifikace. 
RNDr. Miroslav Procházka, CSc. – v dokumentu ,,Doporučení“, který obdržíte spolu se zápisem, jsou 
vyjmenované spolupracující školy z KHK. 
David Kalivoda – to, že tam některá škola není, může znamenat, že již dávno autorizovanou osobou je a 
v systému funguje. V rámci projektu tedy nebyla cílovou školou.  
Mgr. Petr Poláček – jakým způsobem probíhala komunikace se zřizovatelem škol? 
David Kalivoda – probíhala úzká spolupráce s odborem školství KÚ KHK, a to včetně konzultací vhodných 
škol, které přidat do seznamu škol pro zapojení do NSK.  
Nikola Drábová – požádala o případnou pomoc při šíření povědomí a propagaci projektu NSK. 
David Kalivoda – doplnil informaci, kdy mimo jednání s firmami, je naplánované setkání 30.11.2022 

středních škol, kde budou prezentovat fungující praxi autorizovaných osob. Dále 7.11.2022 proběhne 

zahajovací konference Týdne vzdělávání dospělých KHK, kde jedním z hlavních témat je NSK, trh práce a 

další vzdělávání viz následující odkazy. Týden pro vzdělávání dospělých (tydenvzdelavanidospelychkhk.cz) 

Týden vzdělávání dospělých v Královéhradeckém kraji | Královéhradecký kraj (kr-kralovehradecky.cz) 
 
 
USNESENÍ VHRPP/14/16/2022    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
aktuální informace vyplývající z Doporučení pro optimalizaci sítě autorizovaných osob v Královéhradeckém 

kraji. 

Hlasování: 
Pro: 8 Proti:     0 Zdržel se:  0 
 
 
 
Hlasování o návrhu 
 
I. doporučuje 
Radě KHK projednat zapojení NSK do prezentace nabídky vzdělávání.  

 
Hlasování: 
Pro: 7 Proti:     0 Zdržel se:  1 
 
 
Návrh nebyl přijat. 
 
 

https://www.tydenvzdelavanidospelychkhk.cz/
https://www.kr-kralovehradecky.cz/cz/rozvoj-kraje/pakt-zamestnanosti/tyden-vzdelavani-dospelych-341901/


K bodu 3. 
Různé. 
 
Bez bodů k projednání. 
 
 
K bodu 5. 
Závěr. 

Závěrem pan místopředseda Ing. Ivo Muthsam vyzval k šíření informací o projektu NSK, poděkoval všem za 
účast na 14. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, za prezentaci a diskuzi a 
vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v čase 17.30 hod. jednání ukončil. 
 
15. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 24. 11. 2022, místo a 
hodina bude upřesněna. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Richard Nádvorník         Ing. Ivo Muthsam  
     ověřovatel zápisu       místopředseda výboru 

 

 

 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   
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